



## Møtereferat - Sikkerhetsforum

Dato: 9. november 2023  
Tid: 0930 - 1530  
Sted: Ptil, Alexander Kielland  
Til stede: Se vedlegg

### **1. Velkommen**

Sikkerhetsforums (SFs) leder ønsket velkommen til møtet.

Dagens agenda ble godkjent.

### **2. Referat fra forrige møte**

Det var mottatt et forslag til endring av referat fra forrige møte den 21.09.23, om tilrettelegging i forbindelse med RNNP kvantitative spørreundersøkelse. Møtereferatet er oppdatert i henhold til forslaget.

Det ble oppfordret til å informere om, og minne om å besvare RNNP-undersøkelsen rundt i organisasjonene innen fristen den 17. november.

Det ble minnet om Sikkerhetsforums seminar om arbeidstakermedvirkning i anbudprosesser og nye organisasjonsmodeller, som skal avholdes 28. november. Hvert medlem i Sikkerhetsforum inviterer med seg en relevant person og melde fra til faglig sekretær innen 17. november.

### **3. Videre arbeid - Evaluering av sikkerhetsforums arbeid**

*Mandat og prioriteringer:*

Utkast til nytt mandat og nye prioriteringer ble sendt ut i forkant av møtet. Utkastene gjenspeiler Petroleumstilsynets nye ansvarsområder – fornybar energiproduksjon til havs, CO2-transport og -lagring, og mineralvirksomhet på havbunnen. I tillegg vil tilsynet skifte navn til Havindustritilsynet (Havtil) fra 1. januar 2024.

Det ble tatt opp (Offshore Norge) om det er aktuelt å opprette ulike forum for ulike industrier, eller om det er mest hensiktsmessig at dette forblir samlet i Sikkerhetsforums mandat. Avklaring fra leder for SF er at det pr nå skal være samlet i et forum.

Det ble stilt spørsmål (Fellesforbundet), gitt navnet Havindustritilsynet, om «havbruk til havs» vil komme inn under Ptils myndighetsområde og inn i Sikkerhetsforums mandat. Leder for SF informerte om at det foreløpig ikke er avklart hvor myndighet for industrien havbruk til havs skal ligge.

Det var støtte i Sikkerhetsforum i spørsmålet om å omfatte nye næringer i mandatet uten å opprette nye forum. Det ble foreslått at Sikkerhetsforum gjør nye vurderinger omkring dette på sikt inkludert om representanter for nye næringer bør sitte i Sikkerhetsforum.



I utkast til prioriteringer er det foreslått å oppdatere prioriteringen om nye industrier i tråd med Ptils ansvarsområde og utkast til mandat. I forrige møte ble det diskutert å slå sammen enkelte av prioriteringene. Etter mer nøye vurdering har SFs leder sett nytten av å beholde dem som selvstendige prioriteringer.

#### *Arbeidsform:*

Sikkerhetsforums arbeidsform ble diskutert i forrige møte. Det ble besluttet å avslutte eksisterende arbeidsgrupper og i stedet ha fleksible/dynamiske grupper som settes sammen ved behov, og som jobber ut fra en tematisk møteplan. Arbeidsformen fordrer aktiv deltakelse ved at alle medlemmer melder inn relevante saker.

Et forslag fra forrige møte var å forberede saker ved å lage pre-read. Det kan bli krevende å få til dette i alle saker, men kan være en relevant arbeidsform i enkeltsaker av større interesse og som medlemmene ønsker å dele i Sikkerhetsforum.

Det ble i tillegg besluttet å lage en egen mappe hvor relevante faglige rapporter og lignende kan legges for deling i Sikkerhetsforum.

Det er også relevant å få til diskusjoner både i mindre grupper og i plenum. Det er fordeler og ulemper med begge arbeidsformer. Dette kan vurderes til hvert møte.

Som utgangspunkt for en temaplan for 2024 ble det åpnet for innspill. Følgende temaer kom opp: Ptils hovedtema 2024, always safe, RNNP, oppfølging av digitaliseringsrapporten, kunstig intelligens, nye organisasjonsmodeller, walk to work. I tillegg ble det foreslått ulike kombinasjoner av noen av de nevnte temaene.

Sikkerhetsforum ble oppfordret til å spille inn flere temaer til temaliste for 2024.

#### **4. Sikkerhetsloven, konsekvenser for myndigheter og næring**

v/Truls Campe Pettersen, Elise Manin og Ingvild Klaveness i Ptil presenterte sikkerhetsloven og hva den vil bety for næringen, hva som er forskjell på sikkerhetsloven og petroleumsloven. Temaet «sikring» er inkludert i Sikkerhetsforums mandat og vi vil bruke mer tid på dette fremover.

[Presentasjonen ligger vedlagt.](#)

#### **5. Årskonferansen 2024**

Planlegging av Sikkerhetsforums årskonferansen 2024 ligger foran oss. Vi starter arbeidet med innspill til tema, foredragsholdere etc. fra medlemmene. Det er lagt opp til to spesifikke planleggingsmøter på Teams 4. januar og 22. februar.

Caroline Lagoutte, Ptil gikk gjennom status så langt. De nye lokalene Fiskepiren i Stavanger sentrum er booket 6. juni 2024. Det er store lokaler, men kan utformes etter behov.

Innspill til rammer og innhold for konferansen:

- Prisgunstige early-bird-tilbud
- Gunstig inngangspris for unge for å trekke flere unge
- Oppfordring til departementet om å bevilge spesifikke midler til arrangementet



- Topplederkonferansen ble trukket frem som meget vellykket med atmosfære, layout, gode pauser til networking, unge deltakere,
- Blir første årskonferanse med Ptils nye navn
- Ønsker å ha med sikkerhetsloven og sikkerhetssituasjonene som tema
- SFs rolle og hvem vi er, må være utgangspunktet for årskonferansen. Vi må også heve blikket og være en arena for partssamarbeidet
- Safetec-rapporten i en eller annen form
- Mental/psykisk helse og forebygging, med bakgrunn i at det er psykisk helse som vil prege sykdoms- og fraværsbildet, samt kostnader forbundet med dette.
- Partssamarbeidet (to- og tre-partssamarbeidet)
- Status fra Regelverksforum

Vi ber om ytterligere innspill til konferansen, både tema, foredragsholdere og vinkling. Innspill sendes faglig sekretær snarest.

### **6. Arbeidsgruppe 5: Fornybare energi**

Arbeidsgruppen som har jobbet med fornybar energi hadde organisert innlegg innen ulike undertema med eksterne og interne foredragsholdere. Bolken ble ledet av Terje Hansen, EI- og IT-forbundet.

Edgard Glomnes fra Equinor presenterte hvordan de har utformet teknisk sikkerhet med hydrogen på Tjeldbergodden

Jarle Idsøe Jakobsen fra Northern Lights presenterte Status på deres arbeid med å utvikle CO<sub>2</sub>-transport og -lagring på vegne av deres eiere.

Innen tema om havbunnsmineraler presenterte Nils Rune Sandstrå fra OD status på kartlegging, vurdering av ressurspotensialet samt produksjonsmetoder. Roar Sognnes fra Ptil presenterte videre prosesser, konsepter og sikkerhetslovgivningen for utvinning av havbunnsmineraler.

Arthur Skartveit fra Equinor presenterte utseiling og oppkobling av vindturbinene på Hywind Tampen.

[Alle presentasjoner er lagt ved referatet.](#)

I etterkant av presentasjonene ble enkelte forhold diskutert:

- Viktigheten av at kunnskap om sikkerhets- og arbeidsmiljørelaterte forhold innen de nye industriområdene deles.
- Avklaring av grensesnitt mot de ulike myndighetene som har ansvar.
- Arbeidsmiljøforhold som hygieneforhold knyttet til installasjon og vedlikehold på vindturbiner.
- Testing av bruk av helikopter istedenfor båt ved arbeid på vindturbiner.
- Er det utfordringer med W2W innen de nye industriene.
- Når regelverket for fornybare energiproduksjon til havs skal på høring er det viktig å vurdere om berørte forhold blir ivarettatt.



- Hvilke verktøy trenger vi for å skaffe oversikt over risikostatus og -utvikling innen de nye industriene.
- Hva er likheter og ulikheter mellom de nye industriene og tradisjonell olje- og gassvirksomhet.
- Arbeidsgruppen har positive erfaringer med bedriftsbesøk for å få bedre innsikt i sikkerhets- og arbeidsmiljømessige forhold.

## 7. Staus for arbeid med Store satsinger og læring

Regjeringen har bevilget midler til Ptil i arbeid med store satsinger over en periode fra 2022 til 2025. Målsettingen er å styrke og videreutvikle Ptils arbeid med oppfølging av alvorlige hendelse, for i neste omgang å skulle bidra til økt læring i selskapene og forbedring av HMS-nivået i virksomheten. Store satsinger ble presentert under de fire temaene:

### a) Videreutvikling av granskingsmetoder v/Lars Melkild

Arbeidet bygger på ulike kjente granskingsmetoder. SINTEF er involvert for å bidra til at metodikken inkluderer menneskelige faktorer. Sikkerhetsforum er involvert med en rådgivingsgruppe i prosjektet:

#### *Arbeidstakersiden:*

Henrik Solvorn Fjeldsbø (IndustriEnergi)  
Morten Kveim (De Samarbeidende  
Organisasjoner)  
Jorunn Birkeland (NITO)

#### *Arbeidsgiversiden:*

Torbjørn Pedersen (Offshore Norge)  
Odvar Sæle (Norsk Industri)  
Øyvind Jonassen (Norges Rederiforbund)

### b) Styrking og videreutvikling av oppfølging av hendelser v/Marita Halsne

Prosjektet gjennomføres av DNV og har dialog med næringen i form av intervjuer med operatører. Det har også vært dialog med rådgivingsgruppen omtalt over. DNV har også kontakt med Ekspertgruppa.

### c) Videreutvikling av RNNP v/Astrid Schuchert

Prosjektet skal legge til rette for bedre bruk av data og utvikling av trender. Det har foreløpig ikke blitt grundig diskutert hvordan de nye industriene skal håndteres innen dette prosjektet.

### d) Deling av informasjon om hendelser v/Øyvind Midttun

Kommunikasjon er definert som en viktig del av tilsynet og kontakt med fagområdene inngår i prosjektet. Prosjektet tar sikte på å bedre tilrettelegge for at læring skal foregå i næringen.

[Den samlede presentasjonen er lagt som vedlegg til referatet](#)

## 8. Hendelser og granskinger

Lars Melkild gikk gjennom granskinger siden forrige møte.

Presentasjonene er lagt ved referatet.

## 9. Runde rundt bordet

Generelt er det gode tilbakemeldinger på møtet. Interessante presentasjoner med god informasjon og interessante diskusjoner.



Offshore Norge informerte om at deres årskonferanse er planlagt 7. mars 2024.

Ptil informerte om rapport i regi av OG 21, med oversikt over forsyningsikkerhet og hva som kan true denne. Rapporten blir ferdigstilt tidlig i 2024 og kan så distribueres.

Sikkerhetsforum er invitert til Ptils navnemarkering på Fiskepiren 10. januar 2024. Skriftlig invitasjon vil bli sendt.

**Til stede fra Sikkerhetsforum:**

Bedrift	Navn	Til stede	Meldt forfall
Offshore Norge	Knut Thorvaldsen	x	
	Erling Meyer	x	
	Mona Nilsen	x	
Norsk Industri	Berit Sørset		x
	Dag Bekkelund		X
	Kari Svendsbø	x	
Norges Rederiforbund (NR)	Øyvind Jonassen	x	
	Janike A. Myre		X
IndustriEnergi (IE)	Henrik S Fjeldsbø		X
	Lill-Heidi Bakkerud	x	
Fellesforbundet	Mohammad Afazal	x	
Landsorganisasjonen (LO)	Dag Yngve Johnsen	x	
Lederne	Terje Herland	x	
SAFE	Halvor Erikstein		X Konf.
	Stig Rune Refvik		X Konf.
DSO	Morten Kveim	x	
El & IT Forbundet	Terje Hansen	x	
NITO	Jorunn Birkeland	x	
TEKNA	Peter Sabel	X	
Olje og energidepartementet	Tone Kjeldsberg	X	
Petroleumstilsynet	Anne Myhrvold	X	
	Finn Carlsen	X	
	Ingvill Røsland	X	
	Tove Østrem		x



**Til stede for enkeltsaker:**

Equinor: Arthur Skartveit

Ptil: Ingvild Klaveness, Elise Manin, Truls Campe Pettersen, Kjell Arild Anfinen, Roar Sognnes, Elin Witsø, Caroline Lagoutte, Lars Melkild, Marita Halsne, Øyvind Midttun, Astrid Schuchert

OD: Nils Rune Sandstrå

Northern Lights: Jarle Idsøe-Jakobsen

Equinor: Edgard Glomnes